
Vanhemman opas: 

Lue lapselle ääneen

SELKOSUOMI

Lue lapselle kirjoja usein.
Kun luette yhdessä,
lapsi oppii uusia sanoja
ja tärkeitä taitoja.

Miksi lukeminen kannattaa?

1. Lapsi luottaa itseensä
ja on hyvä kaveri muille lapsille
Tarinat opettavat, miten voi olla reilu 

ja ottaa muut huomioon. 

Kun lapsi osaa nämä taidot,

hänen on helpompi kuulua porukkaan

ja leikkiä muiden lasten kanssa.

2. Lapsi osaa kertoa tapahtumista
ja sanoa mielipiteensä
Jo pienelle lapselle 

on hyvä lukea paljon.

Kun lapsi osaa paljon sanoja,

hän osaa ilmaista itseään

ja kertoa mielipiteensä.

3. Perheessä keskustellaan paljon
Lukevat perheet keskustelevat yleensä paljon.

Ääneen lukeminen myös tukee

lapsen ja vanhemman vuorovaikutusta.

Tarinoiden avulla voi puhua tunteista ja elämästä 

lapsen kanssa.

4. Lapsi menestyy koulussa paremmin
Tarinat ja sanaleikit 

parantavat kielitaitoa ja oppimista.

Silloin lapsi viihtyy ja pärjää koulussa.

5. Lapsen lähtökohdat elämään paranevat
Perheen tapa lukea

vaikuttaa lapsen koko elämään.

Kun lapselle luetaan paljon,

hänestä kasvaa aktiivinen ja utelias aikuinen,

jolla on tavoitteita elämässä.

Todennäköisesti hän myös lukee paljon.

Nämä tiedot perustuvat tutkimuksiin lukemisesta.
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On ainutlaatuista osata lukea 
monella kielellä

Äidinkieli on kaiken oppimisen alku.
Äidinkieli auttaa oppimaan ja lukemaan
myös muita kieliä. 

Lapselle on hyötyä,

että hänelle luetaan kaikilla perheen kielillä.

Kun äiti tai isä lukee omalla kielellään,

lapsen ja vanhemman yhteys vahvistuu

ja lapsi oppii uusia sanoja.

Monikielinen lukutaito on 

kodin ja varhaiskasvatuksen yhteinen tehtävä.

Kysy varhaiskasvatuksen työntekijältä,

miten voitte tukea lapsen lukutaitoa.

Lukuhetki on kiva tapa 
viettää aikaa yhdessä 
perheen kanssa.
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Kirja sopii kaikille

Vauva kuuntelee mielellään lukemista

Äänet kiinnostavat vauvaa.

Läheisten ihmisten äänet ja puhetapa

opettavat lapselle, 

mitä kieli on.

Puolivuotiaalle kirja on lelu

Puolivuotias lapsi haistaa, maistaa 

ja repii kirjaa. 

Kuvat ja kirkkaat värit kiinnostavat.

1-vuotias rakastaa lukuhetkiä joka päivä 

Lorut ja runot auttavat,

että lapsen puhe kehittyy.

Lyhyt lukuhetki tai unilaulu rauhoittaa,

kun lapsen on aika nukkua.

2- ja 3-vuotias sieppaa uusia sanoja 

Pieni lapsi opettelee uusia sanoja koko ajan.

Hän löytää niitä kirjoista.

Aikuinen voi kysyä lapselta,

mitä kirjan kuvissa näkyy ja tapahtuu.

Kun lapsi jaksaa keskittyä,

voitte siirtyä katselukirjasta kuvakirjaan.

4– ja 5-vuotias oppii saduista elämää

Tarinat ovat tärkeitä monesta syystä.

Tarinan avulla saa pelätä turvallisesti

ja kokea monia tunteita.

Runot ja lorut innostavat lasta

omiin kielileikkeihin.

6-vuotias osaa jo kuvitella

Lapsi jaksaa kuunnella jo pitkän tarinan.

Lapsen kanssa on antoisaa keskustella

tarinan tapahtumista.

7-vuotias opettelee kirjaimia ja lukemista

Lapsi kiinnostuu kirjaimista

ja haluaa lukea myös itse.

On juhlan paikka,

kun lapsi oppii lukemaan.

Aikuisen ja lapsen lukuhetket ovat silti

lapselle tärkeitä vielä pitkään.
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Ohjeita lapselle lukemiseen

Aina on hyvä hetki 
alkaa lukea lapselle.

Lapselle voi lukea 
joka paikassa ja milloin vain.

Juttele lapsen kanssa,
kun teillä on lukuhetki.

Mitä kuvissa on, mitä kirjassa tapahtui,
mitä lapsi ajatteli tarinasta?

Iltasatu voi auttaa,
että lapsi rauhoittuu.

Kirjoja voi lainata kirjastosta.

Kirjastossa on tietoa, iloa
ja elämyksiä.
Siellä voi käydä
ilmaiseksi ja milloin vain!
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